

## Urgent recommendation for taking out a Private Liability Insurance International Exchange Programs

(German version below)

### Background

In Germany, you are liable for personal injury and property damage caused by carelessness or recklessness. As you are liable without limit for all damage that you have caused to someone else, damage amounting to several hundred thousand or even millions of euros can occur - for example, if someone is seriously injured in an accident caused by you or if you cause water or fire damage to a building. Adequate liability insurance covers this existentially threatening risk.

### Recommended scope of insurance

The International Office cannot advise on insurance conditions, but can make the following recommendations:

- Make sure you have sufficient insurance cover. In Germany, it is recommended to agree on a flat-rate minimum sum insured of 10 million euros, as the insurer is only liable up to the agreed sum insured and you will have to pay the rest yourself if the claim is higher. It is your responsibility to decide on a sufficient sum insured, but we recommend that you stick to the minimum sum insured.
- The insurance should cover this sum in the areas of personal injury, property damage (including rental/building damage) and financial loss.

Although this type of insurance provides high coverage, it is usually quite inexpensive. An existing liability insurance policy, which may have been taken out by your parents as family insurance, may also be valid abroad, please clarify this with your insurance company.

If you are unable to take out liability insurance in accordance with the conditions stated above in your home country, you can also take out such an insurance in Germany shortly after your arrival at the latest.

With my signature, I confirm that I have taken note of the urgent recommendation to take out adequate liability insurance and the risks in the event of a lack of liability insurance.

\_\_\_\_\_

Date

Signature

## Dringende Empfehlung zum Abschluss einer Privaten Haftpflichtversicherung Internationale Austauschprogramme

### Hintergrund

In Deutschland muss man für Personen- und Sachschäden, die man durch Unvorsichtigkeit oder Leichtsinn verursacht, aufkommen. Da Sie für alle Schäden, die Sie jemand anderem schuldhaft zugefügt haben, in unbegrenzter Höhe haften, können durchaus Schäden in Höhe mehrerer Hunderttausend oder sogar Millionen Euro entstehen – wenn bspw. jemand im Rahmen eines durch Sie verursachten Unfalls schwer verletzt wird oder Sie einen Wasser- oder Feuerschaden in einem Wohnhaus verursachen. Durch eine ausreichende Haftpflichtversicherung wird dieses existenzbedrohende Risiko abgedeckt.

### Empfohlener Versicherungsumfang

Das Referat Internationales kann bezüglich der Versicherungskonditionen nicht beraten, aber folgende Empfehlungen aussprechen:

- Achten Sie darauf, sich in ausreichender Höhe zu versichern. In Deutschland wird empfohlen, als Mindestdeckungssumme pauschal 10 Millionen Euro zu vereinbaren, denn der Versicherer haftet nur bis zur vereinbarten Deckungssumme und Sie müssen den Rest selbst zahlen, sollte der Schaden höher sein. Die Entscheidung über eine ausreichende Deckungssumme liegt in Ihrer Verantwortung, wir empfehlen jedoch, sich an die Mindestdeckungssumme zu halten.
- Die Versicherung sollte diese Summe in den Bereichen Personenschäden, Sachschäden (einschließlich Miet-/Gebäudeschäden) und Vermögensschäden abdecken.

Trotz der hohen Absicherung ist eine solche Versicherung in der Regel recht preiswert. Gegebenenfalls gilt eine bestehende Haftpflicht, die vielleicht auch von Ihren Eltern als Familienversicherung abgeschlossen wurde, auch im Ausland, bitte klären Sie dies mit Ihrer Versicherung.

Wenn Sie in Ihrem Heimatland keine Haftpflichtversicherung mit den empfohlenen Anforderungen abschließen können, können Sie eine solche Versicherung auch in Deutschland nach Ihrer Ankunft abschließen.

Mit meiner Unterschrift bestätige ich, dass ich die dringende Empfehlung zum Abschluss einer ausreichenden Haftpflichtversicherung sowie die Risiken im Fall einer fehlenden Haftpflichtversicherung zur Kenntnis genommen habe.

Datum

Unterschrift